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Co roku w akcji udział bierze kilkanaście lecznic oraz kilkaset zwierząt

Zadbaj 
o swojego pupila

Poranna ślizgawica
\\\ GÓRA KALWARIA 

W poniedziałek 16 stycznia rano na obwodnicy Góry Kalwarii 
doszło do kilku kolizji. W ciągu zaledwie godziny rozbitych 
zostało kilka aut, w tym oznakowany pojazd GDDKiA.  

W porannych poniedziałkowych kolizjach ucierpiały głównie samochody  
i infrastruktura drogowa
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\\\ POWIAT 

Znany jest najnowszy  
25. ranking liceów i techników 
„Perspektywy”. 

P ierwsze miejsce w ogólnopolskim 
rankingu liceów na rok 2023 za-

jęło XIV LO im. Stanisława Staszica 
w Warszawie. Pośród szkół z terenu 
powiatu piaseczyńskiego najwyżej 
sklasyfikowano piaseczyńskie IV LO 
im. rotmistrza Witolda Pileckiego, któ-
re odnotowało awans na 40. miejsce 
na Mazowszu (wcześniej 53. lokata). 
W klasyfikacji ogólnopolskiej zajęło 
124. pozycję (poprzednio 184). 

Ranking szkół

W ramach 25. edycji Rankingu Liceów i Techników Perspektywy  
przeanalizowano wyniki 1360 liceów ogólnokształcących (spośród 2200)  
i 1185 techników (spośród 1745), które spełniły kryterium wejścia  
do rankingu

\\\ PIASECZNO
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\\\ POWIAT 

Z ulic znikają spowalniacze 
i przejścia na wyniesieniu. 
Część zostanie zastąpiona 
innymi rozwiązaniami 
poprawiającymi 
bezpieczeństwo ruchu.  

Jedni dopominają się o ich instalację, 
inni narzekają, że jest ich za dużo. 

Mowa oczywiście o różnego rodzaju 
spowalniaczach drogowych. Te wyra-
stają w ostatnich latach jak grzyby po 
deszczu. I trudno się dziwić, ponieważ 
duży odsetek kierowców ignoruje zna-
ki ograniczające prędkość, zwłaszcza 
na drogach, na których pojawia się 
nowa, równa nawierzchnia. Stąd też 
w okolicach, w których wyjątkowo 
istotne jest bezpieczeństwo pieszych, 
sami mieszkańcy często wnioskują do 
zarządcy drogi o zainstalowanie spo-
walniaczy. Przy nowych inwestycjach 
projektanci często uwzględniają już na 
wniosek zlecającego zastosowanie ja-
kiegoś rozwiązania, które ma ostudzić 
zapędy kierowców. Najczęściej są to 
progi zwalniające lub skrzyżowania czy 
przejścia dla pieszych na wyniesieniu. 
Problem pojawia się na drogach, który-
mi poruszają się autobusy komunikacji 
miejskiej. W tym wypadku warszaw-
ski ZTM dopomina się o stosowanie 
wyłącznie progów wyspowych, co 
jest zgodne z przepisami dotyczący-
mi umieszczania na drogach urządzeń 
bezpieczeństwa ruchu drogowego. Na 
drogach, którymi poruszają się auto-
busy transportu publicznego, dopusz-
czalne jest jedynie stosowanie progów 
wyspowych. W przypadku nowych in-
westycji samorządy często konsultują 
projekt z ZTM. Sprawa jest bowiem 
prosta – jeśli nie zostaną spełnione 

warunki techniczne dla wykonywania 
przejazdów, ZTM odmówi poprowa-
dzenia linii autobusowej daną drogą. 
Z praktyki wynika, że warszawski 
ZTM dotychczas dopuszczał instalację 
skrzyżowań czy przejść na wyniesie-
niu, jednak muszą one spełniać okre-
ślone warunki – zarówno jeśli chodzi o 
szerokość wyniesionego odcinka, jak i 
kąt nachylenia. A ten ma wynosić mak-
symalnie 3%, czyli w rzeczywistości 
być praktycznie nieodczuwalny dla kie-
rowcy samochodu. Tego typu skrzyżo-
wanie na wyniesieniu powiat wykonał 
na ul. Mazowieckiej w Bobrowcu przy 
skrzyżowaniu z ul. Główną. Kierowcy 
praktycznie nie zauważają tego urzą-
dzenia drogowego i nie zwalniają. 

\\\   Spowalniacze tylko 
wyspowe albo koniec  
z autobusami

Ostatnio jednak ZTM wziął się 
również za te spowalniacze, które na 
drogach istnieją od lat i nakazał samo-
rządom dostosowanie ich do przepi-
sów prawa. Jako pierwsza pełne progi 
oraz przejścia na wyniesieniu zaczęła 
likwidować Lesznowola. Jednak bez 

wprowadzenia na razie innych rozwią-
zań, które mają zmusić kierowców do 
zmniejszenia prędkości. 

Niedawno naszą redakcję zaalar-
mowała jedna z czytelniczek zaniepo-
kojona tym, że zlikwidowane zostały 
dwa przejścia na wyniesieniu w rejonie 
szkół w Jagarzewie oraz Łbiskach.

– Tutaj jest szkoła specjalna, przed-
szkole i dom dziecka, a kierowcy lubią 
się rozpędzić. To podwyższenie spra-
wiało, że zwalniali przed przejściem. 
Jego likwidacja to proszenie się o tra-
gedię – zauważyła.

Starosta Ksawery Gut potwierdził 
nam, że przejście na wyniesieniu zosta-
ło zlikwidowane właśnie z konieczno-
ści realizacji wymagań ZTM. 

– W tym rejonie utworzymy spo-
walniacze wyspowe – uspokoił. I rze-
czywiście kilka dni po zlikwidowaniu 
wyniesionych przejść na drodze po-
wiatowej w Łbiskach oraz Jazgarzewie 
pojawiły się progi wyspowe po obu ich 
stronach. 

Likwidacji pełnych progów zwal-
niających, przejść i skrzyżowań na wy-
niesieniu, należy się spodziewać nieba-
wem na wszystkich drogach, którymi 
poruszają się autobusy komunikacji 
miejskiej. Czy zostaną one zastąpione 
innymi urządzeniami drogowymi po-
prawiającymi bezpieczeństwo, zależeć 
będzie od zarządcy danej drogi.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Czystki w progach 
zwalniających

Zamiast przejścia na wyniesieniu w Łbiskach pojawiły się progi wyspowe

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

MZDW zbuduje fragment 
chodnika przy drodze 
prowadzącej na targ  
przy ul. Wojska Polskiego  
w Konstancinie-Jeziornie. 

Zwnioskiem o wybudowanie chod-
nika wzdłuż drogi wojewódzkiej 

721 w Konstancinie-Jeziornie zwró-
cił się do samorządu wojewódzkiego 
jeden z mieszkańców – Michał Wiś-
niewski. Chodziło o poprawę bezpie-

czeństwa pieszych, którzy udają się na 
targowisko przy ul. Wojska Polskiego. 
Po stronie targu chodnik urywa się 
bowiem na wysokości przejścia dla 
pieszych do galerii handlowej Stara 
Papiernia. Wprawdzie do wejścia na 
targ jest stąd maksymalnie kilkana-
ście metrów, ale przez większość ro-
ku piesi muszą brnąć przez błoto czy 
śnieg poboczem ruchliwej drogi, a na 
dodatek lawirować między parkujący-
mi na owym poboczu samochodami. 

Wybudowanie chodnika najprawdo-
podobniej wyeliminuje parkowanie 
samochodów na tym odcinku drogi i 
zdecydowanie poprawi bezpieczeń-
stwo pieszych, którzy licznie odwie-
dzają plac targowy w środy i soboty. 

Tuż przed nowym rokiem Michał 
Wiśniewski otrzymał informację, że 
Urząd Marszałkowski zlecił MZDW 
uwzględnienie w planach na 2023 rok 
budowę fragmentu chodnika przy dro-
dze prowadzącej na targ – od przejścia 
dla pieszych do zjazdu na teren placu 
targowego. 

– Poprawi się bezpieczeństwo i 
komfort dla dochodzących na targ od 
strony przystanków autobusowych, 
czy Starej Papierni – cieszy się Michał 
Wiśniewski. 

Termin realizacji przedsięwzięcia 
nie jest jeszcze znany. Mimo że mowa 
o niewielkim fragmencie chodnika, do-
pełnione muszą zostać wszelkie kwe-
stie formalne. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Chodnikiem 
na targ

Istniejący odcinek chodnika po południowej stronie ul. Wojska Polskiego  
zostanie przedłużony do wejścia na targ
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\\\ BIELAWA 

Przebudowa ulicy Powsińskiej 
w Bielawie budziła sporo 
kontrowersji jeszcze 
przed rozpoczęciem prac 
budowlanych. Teraz kiedy 
prace budowlane są już 
zaawansowane, okoliczni 
mieszkańcy narzekają  
na sposób ich prowadzenia  
i brak odpowiedniego nadzoru 
ze strony gminy.

P ierwsze kontrowersje związane 
z tą inwestycją pojawiły się już w 

momencie ogłoszenia, że to właśnie 
na przebudowę ulicy Powsińskiej w 
Bielawie gmina Konstancin-Jeziorna 
otrzyma dotację z Polskiego Ładu. Mo-
wa była o ponad 13 mln złotych i część 
mieszkańców nie mogła zrozumieć, 
dlaczego samorząd zamierza inwesto-
wać w drogę, która nie ma strategicz-
nego znaczenia dla ruchu ze względu 
na warszawski odcinek Powsińskiej, 
który jest wąską, lokalną drogą i raczej 
nie należy się spodziewać, że Wilanów 
zdecyduje się na jej rozbudowę w celu 
przejęcia ruchu z Konstancina-Jeziorny.  
W związku z dotacją zadanie jednak 
pojawiło się w budżecie gminy, prze-
targ został rozstrzygnięty (i to za mniej-
szą kwotę – nieco ponad 9,4 mln zł) i 
w listopadzie wykonawca rozpoczął 
prace. 

\\\   Zjazdy nie dla każdego
Wówczas już było głośno o tym, że 

projektant zaplanował znacznie mniej 
zjazdów na działki, niż w rzeczywisto-
ści powinno ich być. Długi odcinek prze-
budowywanej drogi stanowią bowiem 
obecnie puste i bardzo wąskie działki. 
Łącznie mowa o 80 nieruchomościach. 
Tymczasem do urzędu gminy wpłynęły 
zaledwie 32 wnioski o budowę zjazdu 
z działki (ten będzie miał istotne zna-
czenie w przypadku chęci zabudowy 
nieruchomości). Mieszkańcy zarzucali 
gminie, że nie zostali skutecznie poin-
formowani, kiedy był czas na składanie 
odpowiednich wniosków, gmina z kolei 

tłumaczyła się, że informacja pojawiła 
się zgodnie z wymogami prawa w BIP 
gminy oraz na tablicy ogłoszeń, w tym 
również w sołectwie. 

\\\   Cała droga rozkopana
Na tym jednak narzekania się nie 

skończyły, a wręcz przeciwnie, weszły 
w nowy etap, kiedy wykonawca rozpo-
czął prace budowlane. Mieszkańcy nie 
mogli zrozumieć, dlaczego prowadzone 
są one jednocześnie na obu krańcach 
drogi, co nie tylko utrudnia im dotarcie 
do swoich domów, ale niejednokrotnie 
wręcz je uniemożliwia ze względu na 
rozkopanie równocześnie niemal całej 
drogi. 

– Czy nie można by zapewnić do-
jazdu do posesji, choć z jednej strony 
drogi? Rozkopanie ulicy Powsińskiej 
równocześnie z obu stron to skazanie 
nas na brnięcie w błocie po kolana. Sa-
mochodem, który nie ma napędu 4x4 
strach jechać, a jednocześnie zostawić 
go w okolicy też nie ma gdzie. Nie chcę 
nawet myśleć o tym, co by było, gdyby 
trzeba było do kogoś dojechać karet-
ką – mówi jeden z mieszkańców ulicy. 
Utrudniony dojazd do posesji jak po-
informowali nas mieszkańcy, sprawia 
problem również firmie odbierającej 
odpady. 

– Całe przedsięwzięcie przebie-
ga pod dyktando wykonawcy z pełną 
aprobatą Wydziału Inwestycji – na-

rzeka jeden z mieszkańców. – Każda 
interwencja do wydziału z prośbą o re-
akcję w sprawie sposobu prowadzenia 
inwestycji kończy się zawsze obroną 
wykonawcy i zrzucaniem winy na wa-
runki pogodowe.

\\\   Kilka miesięcy  
uciążliwości

Nasz czytelnik zwraca również 
uwagę na to, że choć wykonawca ma 
obowiązek utrzymywać w czystości 
chodnik, a także okoliczne ulice, na 
które z błotnistego odcinka przebudo-
wywanej drogi wyjeżdżają samochody, 
nie wywiązuje się z tego obowiązku. 

Gmina zapewnia, że inwestycja 
jest prowadzona pod nadzorem Wy-
działu Inwestycji i Remontów i w razie 
potrzeby inspektorzy interweniują u 
wykonawcy. Prace są jednak prowadzo-
ne sprawnie i samorząd nie ma więk-
szych zastrzeżeń do realizacji. Trzeba 
pamiętać, że inwestycja jest prowadzo-
na częściowo w terenie zabudowanym, 
a obecna aura sprzyja powstawaniu 
błota w przypadku prowadzenia prac 
ziemnych.

W ramach inwestycji ul. Powsiń-
ska zyska nową nawierzchnię, chodnik, 
ścieżkę rowerową, odwodnienie oraz 
oświetlenie. Na realizację zadania Wy-
konawca ma czas do końca 2023 roku. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Uciążliwa inwestycja

Aby przejść ulicą Powsińską, najlepiej zaopatrzyć się w solidne kalosze

J ak poinformowała piaseczyńska po-
licja, na obwodnicy Góry Kalwarii 

około 300 m nad trasą DK50 w kierun-
ku Otwocka, panowały trudne warunki. 
Nawierzchnia drogi była oblodzona i 
właśnie w tym miejscu, w krótkim 
czasie, doszło aż do trzech zdarzeń 
drogowych.

Najpierw kierujący samochodem 
marki Chevrolet nie dostosował pręd-
kości do warunków panujących na 
drodze, zjechał do przydrożnego ro-
wu, uszkadzając przy tym słupek oraz 
przepust. Niedługo po tym zdarzeniu 

21-letni obywatel Ukrainy stracił pa-
nowanie nad pojazdem i wjechał w 
ekrany energochłonne. Młody kierow-
ca został ukarany mandatem karnym w 
wysokości 1000 złotych. W trakcie ob-
sługi przez policję tej kolizji doszło do 
trzeciego zdarzenia. 21-letni kierujący 
pojazdem marki Mitsubishi, również 
nie dostosował prędkości do sytua-
cji na drodze, w wyniku czego stracił 
panowanie nad swoim pojazdem i 
uderzył w zaparkowany oraz prawid-
łowo oznakowany pojazd Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Na szczęście w zdarzeniu nikomu nic 
się nie stało, a tego kierującego rów-
nież ukarano mandatem w wysokości  
1000 złotych.

Kierowcom, ale i pieszym, przypo-
minamy, że wciąż mamy zimę i nawet 
jeśli nie ma dużego mrozu, to miejsco-
wo może występować oblodzenie dróg 
oraz chodników. Aby uniknąć przy-
krego zdarzenia, warto obserwować 
temperaturę i stan nawierzchni. Jeśli 
jedziemy samochodem lepiej zreduko-
wać prędkość. 

Anna Żuber

Poranna ślizgawica dokończenie ze str. 1
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     OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO
o wydaniu decyzji

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r., poz. 176 ze zm.) zawiadamia się,  
że w dniu 21 października 2022 r. została wydana decyzja  Nr 225/SPEC/2022 o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej na wniosek inwestora: Zarząd Województwa Mazowieckiego reprezentowany 
przez Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie, ul. Mazowiecka 14, 00-048 Warszawa, 
reprezentowany przez pełnomocnika Pana Mariusza Jaciubka dla inwestycji pn.: „Rozbudowa 
drogi wojewódzkiej Nr 876 od km 16+971,97 do km 17+101,14 na terenie miasta Tarczyn” Stronami 
postępowania w sprawie są: wnioskodawca, właściciele, użytkownicy wieczyści nieruchomości 
objętych wnioskiem (powiadomieni w drodze zawiadomień).

Przedmiotowej decyzji nadano rygor natychmiastowej wykonalności.

Działki usytuowania obiektu: inwestycja zlokalizowana jest na terenie miejscowości Tarczyn, gmina 
Tarczyn, powiat piaseczyński, woj. mazowieckie.

Numery działek w istniejącym pasie drogowym drogi wojewódzkiej nr 876: 

Obręb 0001 Tarczyn: działka nr ewidencyjny: 321/8, 64/6, 378/5, 540/3 (540/6, 540/7), 321/8 (321/11, 
321/12), 

– działki w projektowanym pasie drogowym, podlegające podziałowi i przeznaczone  
do przejęcia pod inwestycję (w nawiasach numery działek po podziale – tłustym drukiem numery 
działek przeznaczone do przejęcia pod inwestycję): 

Obręb 0001 Tarczyn: działka nr ewidencyjny: 64/7 (64/14, 64/15), 64/8 (64/16, 64/17), 379 (379/3, 
379/4), 321/7 (321/9, 321/10), 322 (322/6, 322/7), 388 (388/1, 388/2), 383 (383/1, 383/2).

Działki zlokalizowane poza pasem drogi wojewódzkiej niezbędnych dla budowy lub przebudowy 
innych dróg publicznych, urządzeń wodnych lub urządzeń melioracji wodnych szczegółowych, 
sieci uzbrojenia terenu (w nawiasach numery działek po podziale – tłustym drukiem – numery 
działek po podziale lub w całości przeznaczone pod przebudowę/budowę): 

Obręb 0001 Tarczyn: działka nr ewidencyjny: 388 (388/2), 383 (383/2), 321/7 (321/10), 301, 322 (322/7), 
64 (64/17), 64/7 (64/15), 540/3 (540/7), 379 (379/4).

Decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stanowi podstawę  do dokonania wpisów 
w księdze wieczystej i katastrze nieruchomości – art. 12 ust. 3 ustawy  z dnia 10 kwietnia 2003 r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  w zakresie dróg publicznych.

Jednocześnie informuje się, że w przypadku, w którym dotychczasowy właściciel lub użytkownik 
wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej odpowiednio 
wyda tę nieruchomość lub wyda nieruchomość i opróżni lokal oraz inne pomieszczenia niezwłocznie, 
lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia otrzymania zawiadomienia o wydaniu decyzji  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej posiadającej rygor natychmiastowej wykonalności 
– wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 5 % wartości nieruchomości lub wartości 
prawa użytkowania wieczystego.

Ponadto tutejszy organ wyjaśnia, iż zgodnie z art. 12 ust. 1 pkt 4g ustawy o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych: „jeżeli decyzji o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej nadany został rygor natychmiastowej wykonalności, decyzja 
ustalająca wysokość odszkodowania wydaje się w terminie 60 dni  od dnia nadania decyzji o zezwoleniu 
na realizację inwestycji drogowej rygoru natychmiastowej wykonalności.”

Oświadczenie o wydaniu nieruchomości przeznaczonej pod inwestycję dotychczasowy właściciel 
może przesłać na adres inwestora.

Od ww. decyzji stronom przysługuje prawo do wniesienia odwołania w terminie 14 dni 
od skutecznego doręczenia, do Ministra Rozwoju i Technologii, za pośrednictwem Wojewody 
Mazowieckiego. Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U.  z 2022 
r., poz. 2000) doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego 
ogłoszenia.

Z treścią decyzji oraz z dokumentacją sprawy można się zapoznać w Wydziale Infrastruktury 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie (Plac Bankowy 3/5,  00-950 Warszawa, Punkt 
Obsługi Klienta pokój nr 7, w następujących godzinach: poniedziałek 13-16 oraz w czwartek 8-12), 
po wcześniejszym umówieniu się telefonicznym pod  nr 22 695-62-19. Osoby nieumówione  
nie będą obsługiwane. Informacja ta ma na celu jedynie przedstawienie aktualnego stanu 
postępowania. Podczas jej trwania strony nie uzyskają informacji o planowanym terminie zakończenia 
postępowania ani nie otrzymają informacji merytorycznych. Czas przeznaczony na zapoznanie się  
z aktami wynosi do 30 minut i nie może zostać przedłużony. 

Data publicznego obwieszczenia: 18 stycznia 2023 r.
WI-I.7820.2.9.AC/AK

\\\ PIASECZNO 

Ogromne podwyżki cen gazu 
to wciąż temat, trapiący wielu 
mieszkańców. Wyjaśniamy, 
skąd wzięły się różnice  
w cenach za gaz pomiędzy 
blokami oraz jakie są zasady 
przyznawania zasiłku, który 
w związku ze wzrostem taryf 
wypłaci gmina. 

Zpowodu drastycznych podwyżek 
cen gazu, który podrożał kilku-

krotnie, mieszkańcom wielu osiedli 
wzrosły i to znacznie, opłaty za czynsz. 
Przykładowo są to wzrosty z 220 zł do 
750 zł.

Jak się okazuje, rachunki za gaz 
mogą być innej wysokości nawet w 
obrębie jednej spółdzielni mieszka-
niowej. – Nurtuje mnie fakt, dlaczego 
są pomiędzy sąsiadami takie różnice 
w cenach skoro ogrzewanie mamy z 
jednej kotłowni. Mowa tu o sąsiadach z 
osiedla Aleja Róż i Kusocińskiego – na-
pisał do nas jeden z mieszkańców. Jak 
nas poinformował, różnice w cenach za 
ogrzewanie są bardzo duże. – Ja płacę 
13,49 zł za metr kwadratowy miesz-
kania, sąsiedzi z innych bloków po 7 zł, 
10 zł – dodał.  

\\\   90% zła to wysoka  
cena gazu

Część bloków na terenie Spół-
dzielni Mieszkaniowej Jedność (są 
takie dwa) ma swoje kotłownie i inny 
termin obowiązywania umowy na 
dostawę gazu po starej, niższej cenie 
(do końca 2023 roku). – Mamy dla nich 
stałą stawkę i te dwa bloki w ogóle nie 
interesuje ta podwyżka – wyjaśniał na 
ostatniej sesji nadzwyczajnej Jan Ku-

rzępa, przedstawiciel spółdzielni. – Ma-
my też trzy bloki, które posiadają piece 
dwufunkcyjne i ich też nie interesuje 
podwyżka, bo mają zagwarantowaną 
cenę 200 złotych – dodał. 

Podwyżka dotknęła jednak 33 
bloki, w większości zamieszkiwane 
przez seniorów. Wielu z nich uważa, 
że ceny winduje Przedsiębiorstwo Cie-
płowniczo-Usługowe „Piaseczno” Sp. z 
o.o., żeby zarobić. Magdalena Woźniak 
przedstawiła porównanie wysokości 
taryf dla przyjętego zużycia, progno-
zowanego przez piaseczyńskie PCU, 
w wysokości 5 mln metrów sześcien-
nych gazów. – Przy obecnej cenie 720 
zł za gaz PCU będzie musiało wydać 
na paliwo 47 mln zł, a gdyby cena była 
chroniona, to byłoby 13 mln zł – po-
wiedziała radna. – Dla obecnych sta-
wek łączny koszt wytworzenia ciepła 
to 55 mln zł, a gdyby cena była chro-
niona, byłoby 21 mln zł. Chcę przez to 
powiedzieć, że 90% tego zła, które się  
dzieje, wynika z ceny gazu. Mam tu 
rozliczenie pana mieszkającego na 
terenie wspólnoty mieszkaniowej na 
Warszawskiej, niemającej nic wspól-
nego z PCU. Tam za centralne ogrze-

wanie płacono 61 zł, po podwyżkach 
jest 406 zł, więc to sześciokrotny 
wzrost. Proszę nie obwiniać PCU, bo 
sytuacja jest trudna dla wszystkich  
– dodała. 

\\\   Zasady przyznawania  
zasiłku

Przypomnijmy, umowa PCU z 
dostawcą gazu, skończyła się wraz 
z końcem 2022 roku. W związku z 
podwyżkami, które dotknęły wielu 
mieszkańców całej gminy, na wniosek 
burmistrza Daniela Putkiewicza rada 
miejska przyjęła uchwałę w sprawie 
zwiększenia wydatków o kwotę 500 
tys. zł na zasiłek celowy. Pieniądze te 
mają pomóc w opłaceniu rachunków 
dla ok. 1000 osób uboższych, emery-
tów, rencistów, osób samotnych, ale 
także rodzin wielodzietnych.   

Pomoc finansowa będzie przyzna-
wana przez Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Piasecznie na 
podstawie przepisów ustawy o po-
mocy społecznej. – Przy wydawaniu 
decyzji pod uwagę będzie brana indy-
widualna sytuacja finansowa danego 
gospodarstwa mieszkaniowego oraz 
wzrost wysokości kosztów ogrzewania 
w przeliczeniu na metr kwadratowy 
mieszkania – poinformowała wicebur-
mistrz Hanna Kułakowska-Michalak.  

– Nie ma tańszych ofert od  PGNiG-e, 
cały czas szukamy – zapewnia bur-
mistrz Piaseczna Daniel Putkiewicz. 
– Jesteśmy w stałym kontakcie z inny-
mi samorządami w tej sprawie oraz 
czekamy na uchwalenie ustawy. Jest 
nam bardzo przykro, że mieszkańcy są 
zaskoczeni zaistniałą sytuacją. O pod-
wyżkach informowaliśmy w wakacje 
– dodaje Putkiewicz. 

Anna Żuber

Gazowy zawrót głowy

Wzrost kosztów ogrzewania dotknął 
wszystkich – mieszkańców wspólnot  
i spółdzielni, domów jednorodzinnych 
i przedsiębiorstw

     

INFORMACJA 
o zamieszczeniu wykazu nieruchomości gminnych przeznaczonych 

do zbycia przez Gminę Piaseczno 
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, 
iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze oraz na 
stronie internetowej www.piaseczno.eu w zakładce BIP – tablica ogłoszeń, został udostępniony 
do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do zbycia w drodze 
darowizny na rzecz Powiatu Piaseczyńskiego: 
–  nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona jako działka ewid. nr 17/11 o powierzchni 

0,0117ha położona w obr. 55 m. Piaseczno,
–  nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona jako działka ewid. nr 5/9 o powierzchni 

0,1173ha położona w obr. 55 m. Piaseczno,
–  część nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej jako działki ewid. nr 9/8 i nr 9/10  

o powierzchni łącznej 0,0103ha położona w obr. 55 m. Piaseczno,
–  część nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej jako działka ewid. nr 80 o powierzchni 

0,0037ha położona w obr. 54 m. Piaseczno.
Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno

mgr inż. Robert Widz II Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy PiasecznoPiaseczno, 13.01.2023 r.

\\\ PIASECZNO 

Niebawem rusza kolejna  
akcja kastracji, sterylizacji  
oraz chipowania psów  
i kotów, finansowana 
przez urząd gminy. 
Okazuje się, że przy jej okazji 
dochodziło do nieuczciwych 
praktyk.  

Jak informuje urząd, trwają przygo-
towania do konkursu na realizację 

tego zadania w tym roku. Na ten cel 
samorząd przeznaczył 140 tys. złotych. 

W ubiegłym roku dzięki akcji udało 
się wykonać kilkaset zabiegów. Łącznie 
wysterylizowano 121 suki i wykastro-
wano 62 psy. U kotów wykonano 119 
sterylizacji oraz 77 kastracji. W ramach 
akcji zadbano także o koty wolnożyjące 
(70 zabiegów kastracji i sterylizacji).  
Akcja daje możliwość bezpłatnego za-
chipowania zwierzęcia. W 2022 roku 

mikrochipy wszczepiono 290 zwie- 
rzętom, 97 psom i 193 kotom. 

Elektroniczne znakowanie zwie-
rząt jest bardzo potrzebne, a niebawem 
może być obowiązkowe. W grudniu 
ubiegłego roku Henryk Kowalczyk, 
minister rolnictwa, zapowiedział, że 
obowiązek czipowania psów wejdzie 
już w roku 2023. Ma to rozwiązać kwe-
stię szybkiego odnajdywania właścicie-
li w sytuacji zgubienia lub odnalezienia 
psa i ułatwić z nim kontakt. Sam zabieg 
jest bezbolesny dla zwierzęcia, a numer 

chipu jest rejestrowany w ogólnopol-
skiej bazie.

\\\   Zabierają miejsca
Akcja skierowana jest do najbar-

dziej potrzebujących mieszkańców 
gminy, płacących tu podatki, czego po-
twierdzeniem jest Piaseczyńska Kar-
ta Mieszkańca, którą trzeba okazać w 
gabinecie weterynaryjnym. Jednak na 
zabiegi zgłaszają się właściciele psów i 
kotów, które kupili, co wydaje się nad-
użyciem, podobnie jak sterylizowanie 
zwierząt na koszt gminy przez osoby 
zamożne czy właścicieli hodowli.

Niestety bardzo często osoby takie 
wykorzystują większość dostępnych 
w ramach programu zabiegów, co 
sprawia, że nie mogą z nich skorzystać 
osoby mniej zamożne, które np. przy-
garnęły błąkające się zwierzę. 

Akcja powinna rozpocząć się w 
lutym.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Zadbaj o swojego pupila

\\\ PRZYJDŹ! POSŁUCHAJ! POROZMAWIAJ!             
Uniwersytet Trzeciego Wieku 2050 zaprasza na wykład otwarty prof. Pawła 
Wojciechowskiego: „Przyszłość emerytalnej 
umowy międzypokoleniowej”. 
Tematem wykładu będzie: Czy to prawda, że 
ZUS zbankrutuje? A może skazani jesteśmy na 
głodowe emerytury? Jak w obliczu nieubłaganej 
demografii utrwalić umowę międzypokolenio-
wą? Odpolitycznić emerytury? Czy wtedy będzie 
lepiej? Warto obalić mity, poznać fakty o systemie 
emerytalnym. Porozmawiajmy o przyszłości.
Organizator zapewnia słodki poczęstunek oraz nagrody.
19 stycznia, godz.18.00, Biblioteka Publiczna CEM, ul. Jana Pawła 55.

\\\ PIASECZNO 

dokończenie 
ze str. 1
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Dodatkowe środki  
na pomoc w związku ze wzrostem  

opłat za ogrzewanie

W związku z brakiem bezpośredniego rządowego wsparcia 
dla osób korzystających z ciepła miejskiego, burmistrz Daniel 
Putkiewicz poprosił Radę Miejską o przeznaczenie dodatkowych 
środków w budżecie gminy na wsparcie mieszkańców naj- 
bardziej dotkniętych podwyżkami. Decyzję w tej sprawie radni 
podjęli podczas nadzwyczajnej sesji w dniu 10 stycznia 2023 r.  
Dodatkowe 500 tys. złotych pozwoli Miejsko-Gminnemu Ośrod-
kowi Pomocy Społecznej udzielić wsparcia większej liczbie 
mieszkańców.  

W ostatnich dniach Ministerstwo Klimatu i Środowiska 
wprawdzie poinformowało o podjęciu prac nad rozwiązaniem, 
które miałoby rekompensować odbiorcom podwyżki, które 
w stosunku do roku 2022 przekroczyły 40%, ale to dopiero 
początek prac legislacyjnych. Na wsparcie gminy mieszkańcy 
mogą liczyć już teraz. 

– Impulsem do zapewnienia dodatkowego wsparcia dla 
mieszkańców w pokryciu rachunków za ogrzewanie były nowe, 
wyższe taryfy przygotowane przez Przedsiębiorstwo Ciepłowni- 
czo-Usługowe „Piaseczno” Sp. z o.o. i zatwierdzone przez Urząd 
Regulacji Energetyki, ale z pomocy mogą skorzystać wszystk-
ie osoby borykające się z trudnościami – informuje burmistrz  
Daniel Putkiewicz. Pomoc finansowa w formie specjalnych za- 
siłków celowych będzie przyznawana przez MGOPS w Piasecznie  
w oparciu o przepisy Ustawy o Pomocy Społecznej. 

– Przy wydawaniu decyzji pod uwagę będzie brana indywid-
ualna sytuacja finansowa danego gospodarstwa mieszkanio-
wego oraz wzrost wysokości kosztów ogrzania w przeliczeniu 
na metr kwadratowy mieszkania – informuje wiceburmistrz  
Hanna Kułakowska-Michalak.  

Osoby potrzebujące wsparcia mogą się kontaktować osobiś-
cie lub telefonicznie z pracownikami MGOPS w Piasecznie pod 
numerem telefonu: 22 750 33 08 lub osobiście przy ul. Święto-
jańskiej 5a. 

Na wniosek burmistrza Daniela Putkiewicza Rada Miejska  
przeznaczyła dodatkowe 500 000 złotych na specjalne zasiłki celowe dla mieszkańców  

dotkniętych drastycznymi podwyżkami opłat za ogrzewanie.

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Ubiegłoroczne dane 
statystyczne potwierdzają 
to, co prognozuje się od 
lat. Społeczność gminy się 
starzeje, nowych mieszkańców 
przybywa niewielu, za to 
odsetek zgonów wzrasta. 

Demografia bywa dla gmin prob-
lematyczna z różnych względów. 

W naszym powiecie mamy dwa sa-
morządy o podobnej liczbie miesz-
kańców, oba plasujące się w polskiej 
czołówce, jeśli chodzi o średni do-
chód na mieszkańca, a jednocześnie o 
skrajnie różnej strukturze społecznej 
i związanymi z tym problemami. W 
Lesznowoli mieszkańców przybywa 
w tak szybkim tempie, że samorząd nie 
nadąża z tworzeniem infrastruktury, 
zwłaszcza drogowej, ale też społecznej. 
Nowi mieszkańcy bowiem to głównie 
młodzi ludzie z małymi dziećmi albo 
planujący powiększenie rodziny w nie-
dalekiej przyszłości, a co za tym idzie, 
potrzebne są kolejne miejsca w szko-
łach i przedszkolach. Zupełnie inne 
wyzwania stoją przed Konstancinem-
-Jeziorną. Tutejsze społeczeństwo się 
starzeje, a liczba mieszkańców z roku 
na rok maleje. Dzieci rodzi się coraz 

mniej, a tutejszy Urząd Stanu Cywil-
nego rejestruje coraz więcej aktów 
zgonu. Na koniec 2022 roku w gminie 
Konstancin-Jeziorna zameldowane 
na pobyt stały były 22 773 osoby (12 
031 kobiet i 10 742 mężczyzn) – o 160 
mieszkańców mniej niż rok wcześniej.

– Najliczniejszą grupę stanowią 
osoby w przedziale wiekowym 19–65 
lat – 12 862 oraz seniorzy – 5 582, w 
tym kobiety powyżej 60. roku życia – 3 
700 oraz mężczyźni powyżej 65 lat – 
1 882 – informuje gmina. – Uzdrowi-
skowy klimat sprzyja długowieczności. 
W gminie Konstancin-Jeziorna mieszka 
6 osób, które liczą sobie 100 lat i więcej 
– 3 kobiety i 3 mężczyzn (rekordzista 
ma 105 lat) – chwali się samorząd.

\\\   Seniorów znacznie więcej 
niż dzieci i młodzieży

Seniorów mieszka w gminie aż 
o 1253 więcej niż dzieci i młodzieży 
w wieku do 18 lat. Najmłodsi miesz-
kańcy gminy stanowią zaledwie 19%, 
podczas gdy osoby w wieku 60+ to już 
blisko 25% społeczności Konstancina-
-Jeziorny. W 2022 roku na świat przy-
szło tylko 131 nowych mieszkańców 
(62 dziewczynki i 69 chłopców). To ko-
lejny rok ze spadkiem – w 2021 r. było 
ich 169, a w 2020 – 185. A z kolei aktów 
zgonu USC w Konstancinie-Jeziornie 
zarejestrował w 2022 roku aż 517. To 
duży wzrost w stosunku do lat ubie-
głych. Dla porównania w 2021 r. było 
ich 323, w 2020 – 317, a w 2019 – 256. Te dane potwierdzają niepokojące pro-

gnozy, o których mówi się od kilku lat 
– gmina odnotowuje ujemny przyrost 
demograficzny, a struktura społeczna, 
w której przybywa seniorów, a z roku 
na rok ubywa młodych mieszkańców, 
wymaga podjęcia działań, które tę ten-
dencję  co najmniej zatrzymają.

\\\   Lekarstwem  
budownictwo  
wielorodzinne?

Jednym z pomysłów władz gminy 
jest dopuszczenie w gminie zabudowy 
wielorodzinnej, która pozwoli nabywać 
mieszkania młodym, a niekoniecznie 

bardzo zamożnym rodzinom. W tej 
chwili procedowane są między innymi 
miejscowe plany zagospodarowania 
dla terenów położonych między ulicą 
Piaseczyńską a torami kolejowymi, któ-
re przeznaczone są pod budownictwo 
mieszkaniowe. I choć spora część spo-
łeczności gminy rozumie, że potrzeb-
ni są nowi mieszkańcy, jednocześnie 
stawia opór planom budowy dużych 
osiedli, przede wszystkim ze względu 
na ogromny problem z infrastruktu-
rą drogową, czyli dojazdem do stolicy 
wiecznie zakorkowaną drogą 724. 

Agnieszka Maj

Konstancin-Jeziorna się starzeje i wymiera
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Osoby w wieku 60+ to już blisko 25% społeczności Konstancina-Jeziorny

Odsetek seniorów w strukturze społecznej z roku na rok rośnie
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\\\ PIASECZNO 

Zespół Konsultacyjny  
ds. Dziedzictwa Piaseczna  
i środowisko strażackie chcą 
przywrócenia godnego  
i należytego stanu kwatery 
na cmentarzu parafialnym, 
upamiętniającej strażaków. 
Chodzi m.in. o ochotników, 
którzy polegli w czasie  
II wojny światowej, w tym 
także w walkach na terenie 
Piaseczna, bądź zginęli 
podczas akcji ratowniczo- 
-gaśniczych.

Obecnie kwatera upamiętnia je-
dynie dwóch strażaków – Jana 

Brenera, który zmarł w wieku 23 lat w 
Piasecznie w grudniu 1944 roku oraz 
Henryka Szafrańskiego, który zginął 
tragicznie podczas akcji w lipcu 1961 
roku w wieku 19 lat. Choć grób, znaj-
dujący się na cmentarzu parafialnym, 
dzięki współpracy parafii, OSP, gminy 
i lokalnych społeczników uporządko-
wano, odświeżono i zabezpieczono, to 
jego wygląd wciąż pozostawia wiele 
do życzenia. 

Na sprawę zwrócił uwagę w 2020 
roku Społeczny Komitet Przywrócenia 
Pamięci Kwatery Strażaków OSP. Pod 
koniec ubiegłego roku powrócił do niej 
Zespół Konsultacyjny ds. Dziedzictwa 
Piaseczna, powołując się m.in. na publi-
kację historyka Dawida Miszkiewicza – 
kronikarza Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Piasecznie. 

\\\   Upamiętnić godnie
Miszkiewicz w publikacji z 2021 

roku, wydanej w formie broszury, 
wskazał potrzebę przekształcenia 
mogiły tak, aby godnie upamiętniała 
nieżyjących strażaków. To ochotnicy z 

Piaseczna, polegli lub zamordowani w 
czasie II wojny światowej, ale też zmarli 
wskutek obrażeń odniesionych w cza-
sie akcji ratowniczo-gaśniczych oraz 
dwaj druhowie pochowani w tym miej-
scu. Chodzi o Piotra Wasiewicza, zmar-
łego 1 lipca 1909 roku w Piasecznie, 

Wojciecha Dąbrowskiego, zmarłego 
w marcu 1928 roku prawdopodobnie 
w Piasecznie, a także Franciszka Bar-
cika, zmarłego 22 października 1929 
roku, Mariana Ostrowskiego (zastępcę 
prezesa), zmarłego 10 września 1939 
roku w Piasecznie, Józefa Sobiesiaka, 
który zginął we wrześniu 1939 roku 
podczas obrony Warszawy, jak rów-
nież zamordowanego w Katyniu na-

czelnika Antoniego Markowskiego 
i w Palmirach prezesa Mieczysława 
Markowskiego oraz zastępcę naczel-
nika Stanisław Rowińskiego (wszyscy 
1940 r.), Aleksandra Kazubka (zm. w 
sierpniu 1944 w Zalesiu), Jerzego Jasz-
czołta (zm. w sierpniu 1944 w War-
szawie) Tadeusza Nojka (zm. w 1948 
w Piasecznie) oraz wspomnianych już 
Brenera i Szafrańskiego. Lista tych na-
zwisk miałaby się znaleźć na tablicy  
nagrobnej.

\\\   Wnikliwie zbadać
Jak ustalono, w istniejącej mogile 

najpewniej pochowano przynajmniej 
pięciu z ww. strażaków: Dąbrowskiego, 
Barcika, Brenera, Szafrańskiego i Nojka, 
jednak możliwe, że pochówków w tym 
miejscu było więcej. 

Z wnioskiem w sprawie podjęcia 
działań w celu przekształcenia kwatery 
Zespół Konsultacyjny ds. Dziedzictwa 
Piaseczna wystąpił do władz miasta. 
Postawienie pomnika miałoby być po-
przedzone wnikliwymi badaniami w 
celu ustalenia faktów historycznych. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Zasługują na więcej

Postawienie pomnika 
miałoby być poprzedzone 

wnikliwymi badaniami  
w celu ustalenia  

faktów historycznych

Obecnie grób tworzy piaszczysta nawierzchnia, dwa krzyże i betonowa  
podmurówka, a  także płyta z napisem

\\\ PIASECZNO 

Przy stadionie miejskim nie 
można korzystać z przejścia 
dla pieszych i przejazdu 
rowerowego, bo niemal 
nieustannie stoi w tym miejscu 
woda.  

I dąc na stadion miejski, trzeba uwa-
żać, aby nie wpaść w sporych roz-

miarów kałużę, która tworzy się na 

przejściu dla pieszych i przejeździe 
rowerowym. Jak zwróciła uwagę pia-
seczyńska radna Ewelina Wójcik, woda 
gromadzi się na tym fragmencie ścieżki 
rowerowej, ale także przy ul. Staropol-
skiej, i to nawet po niewielkich opadach 
deszczu. Radna wystosowała w tej 
sprawie interpelację do władz miasta 
z prośbą o korektę niedawno przebu-
dowywanej trasy dla rowerzystów. 

\\\   Szukają rozwiązania
Okazuje się jednak, że problem 

jest bardziej skomplikowany, a do za-
lewania tego miejsca dochodzi przy 
wyremontowanym przed półtora roku 
skrzyżowaniu ul. 1 Maja z Aleją Kalin. 
– W tym miejscu jest obniżenie terenu 
i niestety w przypadku opadów desz-
czu gromadzi się woda. Rzeczywiście 
skrzyżowanie było remontowane przy 
okazji przebudowy ul. 1 Maja, ale droga 
nie posiada odwodnienia, dlatego też 

woda nie ma gdzie być odprowadzona 
– informuje Joanna Ferlian-Tchórzew-
ska z biura promocji i kultury Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno. – W związku 
z tym szukamy rozwiązania, które po-
zwoli zminimalizować ryzyko powsta-
wania kałuż bez konieczności budowy 
odwodnienia całej drogi – dodaje. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Permanentna kałuża 
przy stadionie

Do zalewania tego miejsca dochodzi przy wyremontowanym przed półtora 
roku skrzyżowaniu

Tuż za popularnym liceum z ul. 
Chyliczkowskiej, na 41. pozycji na Ma-
zowszu, a 129. w Polsce znalazło się 
Prywatne Akademickie LO z Piasecz-

na. Placówka pojawiła się w tym ze-
stawieniu po raz pierwszy. Publiczne 
Katolickie LO im. bł. ks. J. Popiełuszki 
z Łaz zajęło odpowiednio miejsce 86. 
(Mazowsze) i 330. 

Miejsce 101. w rankingu woje-
wódzkim, a 387. w klasyfikacji ogólno-

polskiej zajęło konstancińskie No Bell 
LO (poprzednio 191. lokata). Liceum 
ogólnokształcące im. ks. Zygmunta 
Sajny w Górze Kalwarii zajęło 135. na 
Mazowszu i odnotowało duży awans 
w rankingu głównym – z 722 lokaty na 
miejsce 583. Debiut w tym prestiżo-
wym rankingu zaliczyło niepubliczne 
LO z Józefosławia, sklasyfikowane na 
miejscu 145. na Mazowszu i 663. w 
rankingu ogólnopolskim. Piaseczyńska 
Platerówka, czyli II LO im. Emilii Plater, 
w rankingu wojewódzkim zajęła 159. 
miejsce, a ogólnopolskim 753. (awans 
z 817).

\\\   Ranking techników
Wśród techników najwyżej skla-

syfikowano piaseczyńską „jedynkę” z 
ul. Szpitalnej, która zajęła 13. miejsce 
na Mazowszu i 86. w Polsce (awans z 

134). Spadek w zestawieniu ogólnopol-
skim zaliczyło za to Technikum nr 2 im. 
Emilii Plater w Piasecznie z 44. lokaty 
na 115. Na Mazowszu Placówka plasuje 
się na 17. pozycji.

Technikum nr 1 z ZSZ im. ppor.  
E. Gierczaka w Górze Kalwarii, które 
w poprzednich dwóch rankingach nie 
załapało się do pierwszej 500. szkół, 
tym razem pojawiło się w zestawieniu 
ogólnopolskim i to na 308. miejscu, a 
na Mazowszu jest 46. Technikum nr 1 
z Konstancina-Jeziorny uplasowało się 
na 50. lokacie w rankingu wojewódz-
twa, a w ogólnopolskim zestawieniu 
jest 325. (spadek z 235. miejsca).

Najlepsze technikum w Polsce to 
warszawskie Technikum Mechatro-
niczne nr 1.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Ranking szkół

IV LO im. rotmistrza 
Witolda Pileckiego 

odnotowało awans na 40. 
miejsce na Mazowszu

dokończenie ze str. 1
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    OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2022 r., poz. 176 ze zm.) 
zawiadamia się, że:
– w dniu 11 stycznia 2023 r., na wniosek Wójta Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 2/2023 (nr rej. ARB.6740.1.53.2022.MT),  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na budowie drogi gminnej  
ul. Mieczyków w miejscowości Nowa Wola, 
– w dniu 9 stycznia 2023 r., na wniosek Wójta Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola, 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 1/2023 (nr rej. ARB.6740.1.53.2022.MT), 
umarzająca w części postepowanie w sprawie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej  
polegającej na budowie drogi gminnej ul. Mieczyków w miejscowości Nowa Wola, na działce 
inwestycyjnej nr ew. nr: 262/2 z obrębu 0022 Nowa Wola, jednostka ew. 141803_2 Lesznowola
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Lesznowola, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, z obrębu 0022 Nowa Wola 
263/5, 262/5, 283/1, 298/1, 267/26, 267/27, 263/11 (263/12; 263/13), 298/13 (298/14; 298/15), 297 
(297/1; 297/2), 296 (296/1; 296/2), 295 (295/1; 295/2), 294 (294/1; 294/2), 293 (293/1; 293/2), 292 
(292/1; 292/2), 291/2 (291/5; 291/6), 291/1 (291/3; 291/4), 290 (290/1; 290/2), 289 (289/1; 289/2), 288 
(288/1: 288/2), 287 (287/1; 287/2), 286 (286/1; 286/2) 285 (285/1; 285/2), 284 (284/1; 284/2), 283/2 
(283/5; 283/6) 268/11 (268/31; 268/30, 268/32), 604/2 (604/14; 604/15), 604/9 (604/10; 604/11), 604/8 
(604/12; 604/13), 267/1 (267/39; 267/40), 267/14 (267/28; 267/29), 267/17 (267/30; 267/31)
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z budową lub przebudową innych 
dróg publicznych oraz z budową i przebudową sieci uzbrojenia terenu: 
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, z obrębu 0022 Nowa Wola 
262/38, 262/9, 262/30, 262/34, 262/26, 267/31 (z dz. 267/17) 

Z treścią decyzji nr 2/2023 z dnia 11 stycznia 2023 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami oraz decyzji nr 1/2023 z dnia 9 stycznia 2023 r. można zapoznać 
się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od 
dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano decyzji nr 2/2023 z dnia                     
11 stycznia 2023 r. rygor natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.53.2022.MT        
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.01.2023 r.

    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia  

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący lokal 
mieszkalny o pow. użytk. 24m2, przeznaczony do oddania w najem w trybie bezprzetargowym 
na czas nieoznaczony, dot. nieruchomości położonej w Górze Kalwarii przy ul. Szpitalnej 1, 
oznaczonej jako działka ewid. nr 24 obręb 7-01 m. Góra Kalwaria, uregulowanej w księdze wieczystej 
nr WA5M/00252352/5.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 13.01.2023 r.  
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

 DAM PRACĘ 

Zatrudnię magazyniera, umowa  
o pracę, mile widziane uprawnienia  
na wózki widłowe, 05-530 Cendrowice 
k. Góry Kalwarii tel. 602 292 933

Zatrudnimy przy linii produkcyjnej  
oraz mechanika, Łazy/Lesznowola  
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 

PRACA OCHRONA ŻABIA WOLA  
LUB WISKITKI dla osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności. TEL. 884 602 126 

Kierowcę z kategorią C na skład  
budowlany w Cendrowicach  
k. Góry Kalwarii tel. 602 292 933 

Zatrudnię konserwatora budynku  
i osobę na zmywak (Konstancin).  
Tel-503 071 527 

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Zatrudnię do sklepu papierniczego  
w Piasecznie tel. 602 273 634  

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  
samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Hydraulika, elektryka, gaz  
Tel. 602 651 211 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowe 
508 65 20 30  

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Hydraulik tel. 733 159 220 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Naprawa Krycie Dachów,  
tel. 511 928 895 

Układanie paneli podłogowych,  
tel. 692 916 378 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Remonty łazienek, tel. 692 916 378

Piwnice, strychy, porządki z wywozem, 
tel. 692 916 378

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Stolarz - renowacja i naprawa mebli,  
wiaty i zadaszenia, tel. 692 916 378

Brukarstwo - naprawy, tel. 786 882 192

Dachy - naprawy, pokrycia,  
tel. 502 473 605

Malowanie, tel. 692 916 378

Przycinanie drzewek i żywopłotów,  
tel. 692 916 378

Remonty, cyklinowanie, tel. 510 128 912

Hydrauliczne, tel. 698 185 911

Budowa domów, stany surowe,  
tel. 694 401 711    

SPRZEDAM  

Sprzedam Spółkę Akcyjną o kapitale  
100 tys. zł - telefon 690-890-577 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM  
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

400/os/2:ka,650/
os/1:ka+Liczn502222555

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623             

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PIASECZNO 

Były zawodnik Piaseczna 
podpisał kontrakt  
z Podlasiem Biała Podlaska  
i wiosną będzie występować  
w III lidze. 

F ilip Arak podążył śladami swojego 
brata Jakuba (wychowanek Victo-

rii Głosków, obecnie GKS Katowice, a 
wcześniej między innymi występy w 
Ekstraklasie w Rakowie Częstochowa, 
Lechii Gdańsk i Ruchu Chorzów) i po-
święcił się piłce nożnej. Swoją karierę 
piłkarską rozpoczynał w Legii War-
szawa, skąd przeniósł się do juniorów 
MKS-u Piaseczno, gdzie spędził łącznie 
trzy sezony. Następnie obrońca, które-
go cechuje wysoki wzrost (190 cm), 
został zawodnikiem Escoli Varsovia 
Warszawa, a później występował także 
w Błoniance Błonie i Skrze Częstocho-

wa. Wiosną 2022 roku po zawodnika 
sięgnęła Polonia Warszawa.

W barwach Czarnych Koszul Arak 
rozegrał 6 meczów, w których zdobył 
2 bramki (z Pilicą Białobrzegi i rezer-
wami ŁKS-u Łódź). Ogółem jego bilans 
spotkań na boiskach III ligi to 35 gier i 6 
goli. Po awansie Polonii do II ligi 19-la-
tek dwukrotnie pojawił się na murawie 

– w 4. kolejce na wyjeździe przeciwko 
drugiemu zespołowi Śląska Wrocław i 
w 19. serii, gdy stołeczna ekipa zmie-
rzyła się u siebie z Pogonią Siedlce. 
W obu ze starć piłkarz obejrzał żółtą 
kartkę. Teraz nadszedł czas na kolejne 
wyzwania.

W styczniu Filip Arak związał się 
z Podlasiem Biała Podlaska. Zawodnik 
przeszedł do klubu na zasadzie pół-
rocznego wypożyczenia z Polonii.

– Filip, witamy w Podlasiu i życzy-
my samych udanych występów! – po-
informował klub na swojej stronie na 
Facebooku.

Podlasie Biała Podlaska zajmuje 
aktualnie 10. pozycję w tabeli IV grupy 
III ligi. Jego rywalami są między innymi 
takie ekipy jak: Wieczysta Kraków, Stal 
Stalowa Wola, Cracovia II czy Korona II 
Kielce. Pierwsza kolejka po przerwie 
odbędzie się w weekend 4-5 marca.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO 

Za nami pierwszy z pięciu 
turniejów z cyklu. Emocji nie 
brakowało. 

P iątek 13 stycznia wcale nie był pe-
chowy dla fanów tenisa stołowe-

go, którzy mogli wziąć udział w drugiej 
edycji zawodów o nazwie „Piątkowe 
Piaseczno”. Jak sama nazwa wskazuje, 
turnieje organizowane przez UKS Re-
turn Piaseczno odbywają się w piątki 
w sali GOSiR przy ulicy Sikorskiego 
20 w Piasecznie, zaś gra toczy się na 
12 stołach. W poprzedniej edycji skla-
syfikowano aż 66 zawodników, teraz 
chętnych również nie brakuje.

Maksymalna liczba uczestników 
Piątkowego Piaseczna jest ograniczo-
na i wynosiła 40 osób – właśnie tylu 
tenisistów stołowych pojawiło się na 

zawodach. Rozegrano łącznie 83 me-
cze. Poziom rozgrywek był bardzo wy-
soki, a całemu wydarzeniu towarzyszy-
ła świetna atmosfera. Na pierwszym 
stopniu podium uplasował się Jakub 
Placek, który zwyciężył we wszystkich 
ze swoich pięciu pojedynków. Drugi był 
Kacper Mołas (90 punktów), z kolei na 
trzeciej pozycji znalazł się Michał Mar-
kowski (80 punktów).

Gratulacje dla zwycięzców. Termi-
ny kolejnych zawodów są następujące: 
20 stycznia, 27 stycznia, 3 lutego i 10 
lutego. Dla najlepszych pingpongistów 
przewidziane są nagrody.

\\\   W oczekiwaniu  
na Grand Prix

Poza piątkowymi zmaganiami mi-
łośnicy ping-ponga już wkrótce będą 
mogli również zmierzyć się w rywali-
zacji w jubileuszowym XXV Grand Prix 

Piaseczna. Start zaplanowany jest na 
28 stycznia.

– Jak zawsze w Piasecznie posta-
ramy się zorganizować zawody na jak 
najwyższym poziomie, aby każdy, kto 
przyjedzie na salę, wyjechał z niej za-
dowolony – zapraszają organizatorzy.

Czy uda się pobić rekord frekwen-
cji? O tym przekonamy się już niedługo.

Rafał Lipski

Arak zmienia klub

Piątkowe Piaseczno
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Medaliści piątkowych zmagań


